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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen módon tervezi támogatni a sportolási 
lehetőségek bővítését a kormány az egyetemeken?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A felsőoktatási törvény 2014-es módosítása óta a felsőoktatási intézményeknek az 
alaptevékenységéhez igazodóan biztosítania kell az egészségfejlesztést is, beleértve a rendszeres 
testmozgás és sporttevékenység megszervezését.

Mi, jobbikosok is fontosnak tartjuk, hogy a fiatalok minél egészségesebbek legyenek, ennek pedig 
egyik eleme a rendszeres testmozgás. Nem véletlen tehát, hogy támogattuk az általános- és 
középiskolákban bevezetett mindennapos testnevelési órákat. Ugyanakkor az oktatás kereteit 
figyelembe véve a felsőoktatási intézményekben nem látjuk kellően kiépítettnek és 
megszervezettnek a sportolási lehetőségeket.

Álláspontunk szerint az ideális az lenne, ha a diákoknak minden felsőoktatási intézményben 
lehetőségük lenne fakultatív módon testnevelési kurzust felvenni, annak érdekében, hogy emiatt ne 
kelljen máshol, extra költségek árán jegyet vagy bérletet vásárolniuk. Előzetes felmérések alapján 
azonban az állapítható meg, hogy egyetem és egyetem, sőt egy adott intézményen belül akár karok 
között is, rendkívül nagy különbségek tapasztalhatóak a sportolási lehetőségek tekintetében. Mindez
azt is jelenti, hogy van olyan felsőoktatási intézmény, amely számtalan lehetőséget tud biztosítani 
diákjainak, míg sajnálatos módon egy másik egyetem csupán egy omladozó tornatermet, így itt csak
korlátozott infrastruktúra áll rendelkezésre. Könnyen belátható, hogy az ilyen szintű eltérések nem 
tarthatóak, hiszen igazságtalanul tesznek különbséget hallgató és hallgató között a sportolási 
lehetőségeik tekintetében.



Éppen ezért kiemelten fontosnak tartjuk, hogy a kormány tegyen lépéseket annak érdekében, hogy 
az ország valamennyi felsőoktatási intézményében minél inkább egyenlő feltételek legyenek a 
testnevelésórai sportolás tekintetében. Ennek érdekében azonban számos intézményben 
szükségesek fejlesztések, beruházások. Ennek eszközei lehetnek különböző pályázatok vagy az 
intézményeknek nyújtott anyagi támogatások. Mindezek által elérhető, hogy a fiataloknak, a jövő 
értelmiségének is legyen lehetősége sportolni, ezáltal egészségben nevelkedni.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiekre való tekintettel kérdezném, hogy a kormány milyen módon és ütemben tervezi 
támogatni az egyetemeken a sportolási lehetőségek bővítését, a helyiségek fejlesztését?

Várom érdemi válaszát!

1


